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[Formanden.] 
tynde mælken til kun at indeholde 3,5 
pet. fedt, således at der kan blive mulighed 
for befolkningen for at kunne købe sød- 
mælk med et indhold af fedt, der mere 
nærmer sig det naturlige fedtindhold, 
for på denne måde at aflaste smørmar- 
kedet?'" 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Alvilda 
Larsen): På den kommunistiske gruppes 
vegne tillader jeg mig at fremsætte forslag 
til lov om ændringer i lov om byggeri med 
offentlig støtte. 

Baggrunden for forslaget er dels det 
kraftige fald i byggeriét af boliger, dels 
den store arbejdsløshed i alle byggefagene 
og de stadig stigende lejer i nybyggeriet. 

Den kraftige nedskæring af byggeriet, der 
blev foretaget ved kriseforliget i; september 
1954, har givet sig udslag i, et stort fald 
i påbegyndt byggeri i 1955 og i fuldført byg- 
geri i 1956. Det samlede byggeri i 1956 er 
15 pet. lavere end i 1954, og boligbyggeriet 
er 11 pet. lavere end i 1954. 

Der er i 1956 givet tilsagn om statslån 
til 20 pet. færre lejligheder end i 1954. Sam- 
tidig er der sket en stor stigning i arbejds- 
løsheden. 

Uanset en større påbegyndelse af bolig- 
byggeri i 1956 er arbejdsløsheden steget med 
25 pet. Men vi mangler stadig boliger til 
boligløse, til erstatning for saneringslejlig- 
heder og til reserver til dækning af de store 
årganges boligbehov. 

Af hensyn til nødvendigheden af det til- 
strækkelige antal boliger, af hensyn til be- 
skæftigelsen stiller min gruppe forslag om, 
at der ud over det nuværende rådigheds- 
beløb, jfr. lovens § 1, stilles 100 mill. kr. til 
rådighed for statslån til socialt boligbyggeri. 
Da behovet er størst for lejligheder til en 
husleje, som borgere med jævne indtægter 
er i stand til at betale, tilsigter vort forslag 
en støtte til socialt boligbyggeri på særlige 
vilkår. Vi foreslår, at statslånet forrentes 
med 4 pet. årlig, at der ydes driftstilskud 
til dækning af driftsudgifterne, samt at lej - 
lighederne forbeholdes personer, der opfylder 
betingelserne for at være nydende medlem 
af en statsanerkendt sygekasse. 

Vort forslag medfører, at der. kan bygges 

5 000 lejligheder til en' månedlig leje af ca. 
150 kr., og at der opnås fuld beskæftigelse 
til de arbejdsløse i byggefagene. De fore- 
slåede ændringer i lovens §§ 17 og 31 tilsigter 
at forhøje lånegrænserne til, hvad de var 
før nedskæringen, og er identiske med de 
forslag, jeg stillede i sidste samling. Det vil 
betyde en væsentlig nedsættelse af det leje- 
indskud, der i dag kræves for at få lejlighed 
i nybyggeriet. 

Vort forslag er i overensstemmelse med 
de ønsker, der findes i befolkningen om flere 
billigere boliger og om beskæftigelse. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til en velvillig og hurtig behand- 
ling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
hjemmesygepleie. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 3259). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til. forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 111 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om folkefor sikg,ittg. (Om hjem- 
mesygepleje). 

(Anden behandling findes i tidenden 'sp. 
3260). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 



I 
Folketingets forhandlinger. (209) 
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Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer; 
1 medlem tilkendegav, at han hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Man gik derefter til: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om godkendelse af ,,[(on- 홢 
geriget Danmarks Hypotekbank"s regnskab 
fog, regnskabsåret 1955-56. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3243). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Derpå foretoges: 

Anden. behandling af forslag til lov om 
bekæmpelse af farlige plantesygdomme og 
skadedyr. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2043, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
321). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet, om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Udvalgets ordfører (Öhr. Thomsen): Da 
der foreligger en enstemmig indstilling fra 
udvalget, skal jeg nøjes med nogle få an- 
befalende bemærkninger. 

Udvalget har holdt 4 møder og haft sam- 
råd med landbrugsministeren. Udvalget har 
modtaget en deputation fra Erhvervsrådet 
for Gartneri og Frugtavl, der fremsatte for- 
skellige ønsker, som på et væsentligt punkt 
er imødekommet. Denne lov, der ifølge 
sagens natur kun kan være en bemyndigel- 
seslov, siger i § 1, at landbrugsministeren 
kan træffe visse foranstaltninger efter for- 
handling med de interesserede hovedorga- 
nisationer. Landbrugsministeren er gået 
ind for, at Erhvervsrådet for Gartneri og 
Frugtavl betragtes som hovedorganisation, 
således at det for fremtiden vil blive taget 
med på råd, hvor det drejer sig om disse 
erhvervs interesser. Erhvervsrådet ønsker 
desuden, at landbrugsministeren skal have 
en større bemyndigelse med hensyn til syg- 
domskontrol i planteskolerne, hvoraf ca. 
10 pet. endnu ikke er under den frivillige 
kontrol. Erhvervsrådets synspunkter mødte 
faktisk megen sympati i udvalget, men ud- 
valget ønskede dog ikke at gå videre end 
lovforslaget. 

Hvor store krav der vil blive stillet til 
dyrkerne som følge af denne lovgivning, 
skal jeg ikke spå, noget som helst om. 
Det vil i høj grad afhænge af, hvilke krav 
de importerende lande vil stille til plante- 
sygdomskontrollen her i landet. 

Der er af landbrugsministeren blevet 
stillet et par små ændringsforslag, som er af 
mere redaktionel karakter, og de er tiltrådt 
af udvalget. 

Jeg kan på hele udvalgets vegne anbe- 
fale ændringsforslagene og lovforslaget til 
vedtagelse. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
skal på landbrugsministerens vegne takke 
udvalget for dets enstemmige indstilling 
og anbefale, at man stemmer for de to 
ændringsforslag, som er stillet af landbrugs- 
ministeren og tiltrådt af udvalget. 
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